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VERKSAMHETSBERÄTTELSE FÖR 2024 

Styrelsen och revisorer    

Styrelsen och revisorer för avdelningen har under året haft följande  
 sammansättning: 

     

Ordförande Susanne Knoph 

Vice ordförande Julia Ohlsson 
Kassör Per Kihlgren 
Ordinarie Gunnel Söderback 
Suppleant Lise-Lotte Norin 
Suppleant Jonny Carlqvist 
Revisor Maria Lundberg 
Revisorssuppleant Einar Marklund 

 

Under 2024 har styrelsen haft 7 protokollförda möten. Dessa styrelsemöten var 
fysiska mötet och ibland var någon styrelsemedlem med digitalt. Mötena hölls 
hemma hos Per och Susanne.  
 

Sociala medier 

   Ansvarig för: 

• Hemsidan har varit: Susanne Knoph 

• Facebook sidan Susanne Knoph och Gunnel Söderback, har 724 följare. 

• Instagram och övriga sociala medier: Jonny och Rebecca Carlqvist, har 144 
följare. 
 

Kommentar om ekonomin och intern dokumentation 

Firmatecknare har varit Susanne Knoph och Per Kihlgren var för sig. 

Ekonomin är god, se kassarapporten för utförlig information. 
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All dokumentation som tillhör vår lokalavdelning finns tillgänglig för alla i styrelsen 
under Google Drives, se här: 

 

 

 

Medlemmar  

Vid årsskiftet 2024/2025 hade avdelningen totalt 778 medlemmar (744 – förra året), 
vilket innebär en höjning med 34 medlemmar sedan förra årsskiftet.  
Riks hade 44 566 medlemmar vid årsskiftet 2024/2025 (46 448 förra året). 

 
Så här ser medlemsantalet ut: 
 

Västerås Medlemsantal 
årsskiftet 2023/2024 

Medlemsantal  
årsskiftet 2024/2025 

Familjemedlem 17 16 
Månadsgivare 357 398 
Rädda Djuren-klubben 96 91 
Ständig medlem                              8 8 
Årsmedlem 108 105 
Årsmedlem reducerad avgift 56 54 
Summa 642 672 

 
 Not. Årsmedlem betalar med faktura en gång per år. 

https://drive.google.com/drive/folders/1c3qi9ISQHkdLme-T9iv1gbHVfbla1pVL?usp=drive_link
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Hallstahammar Medlemsantal 
årsskiftet 2023/2024 

Medlemsantal  
årsskiftet 2024/2025 

Familjemedlem 7 7 
Månadsgivare 23 25 
Rädda Djuren-klubben 6 7 
Ständig medlem                              1 1 
Årsmedlem 14 14 
Årsmedlem reducerad avgift 8 5 
Summa 59 59 

 
 
 

Surahammar Medlemsantal 
årsskiftet 2023/2024 

Medlemsantal  
årsskiftet 2024/2025 

Månadsgivare                 20                 25 
Rädda Djuren-klubben 6 5 
Ständig medlem                              1 1 
Årsmedlem 7 6 
Årsmedlem reducerad avgift 9 10 
Summa 43 47 

 

 

 

Årsmöte den 21 februari 2024 

Vi hade årsmöte och därefter konstituerande möte onsdag den 21 februari kl.17 – 
18.00 i Lilla salen på Lovisagården.  
 
Vi blev 10 deltagare - 3 via telefon.  
 
Vi hade bokat lokalen från 16.30 – 18.30 och fick betala 475 kr i lokalhyra.  
Vi bjöd på fika (bullar och frukt) efter årsmötet till en kostnad av 218 kr. 
 
Nedan listas alla handlingar från årsmötet: 

o Protokoll från årsmötet, se här. 
o Verksamhetsberättelse se här.    
o Kassaberättelse se här.      
o Årsredovisning se här.  
o Revisionsberättelse se här. 
o Verksamhetsplan se här.     
o Budget se här.                            
o Valberedningens förslag se här. 

 
 
 
 
 

https://drive.google.com/file/d/1UDHMT91SpIiBBbgh5-FIcvUnVFS85ieO/view?usp=drive_link
https://drive.google.com/file/d/1X96TAKLfJNDj-4Ee1vJtfofkMmamAfpU/view?usp=drive_link
https://drive.google.com/file/d/1YYmUl66a1IUJuyRzPe40NefEaTDWQqxz/view?usp=drive_link
https://drive.google.com/file/d/1JGQgLx68e2gxorykKQ-OC0dQFjMlZTS7/view?usp=drive_link
https://drive.google.com/file/d/1tAzItmO5bSnxNcp5DPSVi4fHB64lrNgN/view?usp=drive_link
https://drive.google.com/file/d/1-9GfBrHI3ePXgqYaPA3Bf6nTncNbPZ7z/view?usp=drive_link
https://drive.google.com/file/d/1FwaGatRj_maiBLKCKv-1-x-OvtWV_oWL/view?usp=drive_link
https://drive.google.com/file/d/12E4fm1uKS1-V6GiGz4O2ezd6zaFhj-Oc/view?usp=drive_link
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Rikskonferens i Göteborg den 22 - 24 mars 

Susanne deltog på Rikskonferensen den 22 - 24 mars. Förutom många  
intressanta föreläsningar och workshops delades vi upp i två grupper och deltog i  
en mäktig demonstration utanför två olika Lidl affärer där vi protesterade mot att Lidl  
säljer turbokycklingar. 
 
Det finns intressanta föreläsningar från rikskonferensen som är värda att titta och  
lyssna på i efterhand: 
 
- Föreläsning om djurens rätts framtid, se här.  
- Föreläsning med franska L214, se här. 

 
 

Medlemsträffar i samarbete med NBV 

Målet för 2024 var att fortsätta bygga upp en arbetsgrupp som vill träffas regelbundet 
och hjälpa till med olika aktiviteter. Vi har ett mycket bra samarbete med NBV där vi 
får lokalhyran betald som kulturevenemang om vi är mer än 6 medlemmar + att 
föreläsningen som vi håller ska vara inskickad dagen innan. Susanne har hållit 
föreläsningar på ca. 30 minuter.  
 
Vi börjar mötena med att vi bjuder på fika - sedan blir det en mini-föreläsning och till 
sist diskussion i gruppen.  
 
Vi har haft 9 medlemsträffar och vi har fått hyran för dessa betalt via kommunen och 
NBV som ett kulturevenemang.  
 

Vi har haft följande medlemsträffar:  

1. 2024-01-17.  
Antal deltagare: 6. Fyra var utanför styrelsen. 
Presentationen som visade finns här. Se sammanfattning nedan: 
 
Översikt om vad Djurens Rätt jobbar med och kampanjer som är på gång. 
Resultat av våra e-post brev till politiker angående 3R centrat, vi visar 
sammanställning över de 35 politiker vi skickat brev till. 

Djupdykning i hur svenska sparpengar investeras i klimatskadliga djurfabriker. 
Svenska banker och pensionsfonder investerar över 1,5 miljarder kr i globala 
köttproducenter. Denna granskning har gjorts av Jakob König, som leder 
granskningsinitiativet Fair Finance Guide på Sveriges Konsumenter. Svenska 
investeringar finns i bolag som beskrivs som gröna bolag. Vi visar hur man lätt kan 
maila till sina banker och förhoppningsvis påverka dom. 

 

2. 2024-02-13. 
Antal deltagare: 6. Två var utanför styrelsen. 

https://drive.google.com/file/d/1LKNq9u_mJjjliPcqNTsyNSQi3oUSL0Bw/view?usp=drive_link
https://drive.google.com/file/d/1YYBJ3oVuFQHd3Fw6BR851Y0fQLDApTJf/view?usp=drive_link
https://drive.google.com/file/d/1TsMud90-PYwJywZO6O1tTytzUveaTkZL/view?usp=drive_link
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Presentationen som visade finns här. Se sammanfattning nedan: 
 
Pratade om det kommande årsmötet. 

Översikt om vad Djurens Rätt jobbar med och kampanjer och nyheter.  
 
Djurförsök, lagen, vad Djurens Rätt vill och hur verkligheten ser ut (det vi vet). Det 
finns djur i försök i Sverige som har ett alldeles fruktansvärt liv, där apor och 
hundar (som är dyra försöksdjur) utsätts i många försök efter varandra. Det här 
pratade vi om: 

o Ersätta djurförsök med alternativ (politiskt styrd + man kan stötta 
organisationer som satsar på djurfri  
forskning). 

o Prata ETIK när det gäller djurförsök – den 
etiska aspekten behöver lyftas. 

o Vad man kan göra som enskild person, 
kunskap behövs. 

Vi hade en diskussion om hur man säkert kan se 
om olika produkter är testade på djur.  
 

3. 2024-03-12. 
Antal deltagare: 7. Tre var utanför styrelsen. 

  Presentationen som visade finns här. Se sammanfattning nedan: 
 
 Översikt om vad Djurens Rätt jobbar med. 

- Kommande aktiviteter inom lokalavdelningen, är mycket på gång framöver,  
Försöksdjurens Dag, Barnfestival, Föredrag – en framtid utan djurfabriker och 
Västerås Pride. 

- Svenska sparpengar, pension och EU pengar investeras i djurfabriker. 
- Tips på vad du enkelt kan göra. 
- Diskussioner. 

 
4. 2024-04-10 

Antal deltagare: 8. Fyra var utanför styrelsen. 
Presentationen som visade finns här. Se sammanfattning nedan: 
 
Översikt över vad Djurens Rätt jobbar med. 
- Susanne berättade om rikskonferensen i Göteborg. 
- Kommande aktiviteter inom lokalavdelningen, är mycket på gång framöver. Vi 

planerade främst försöksdjurens dag den 24 april och barnfestivalen den 18 
maj. Detaljer om vem gör vad och när kommer ut i mail senare. 

- Vad som händer inom EU som berör klimat och djurrätt. 
- Tips på vad du enkelt kan göra. 

 
 

5. 2024-05-07 
Antal deltagare: 9. Fyra var utanför styrelsen. 

   Presentationen som visades finns här. Se sammanfattning nedan: 
 
- Möte med föredrag av vår Riksordförande Camilla Bergvall som kommer till 

Västerås den 22 maj.  
- Barnfestivalen den 18 maj. 

https://drive.google.com/file/d/12au9Cvlmxg974nNmbyWlUWxpPgcYuX_g/view?usp=drive_link
https://drive.google.com/file/d/1axh3FURm8gJOaH1qKTQkXC-jVdYdxHYG/view?usp=drive_link
https://drive.google.com/file/d/1hGfGHApaTx6nZedED2ObyzKq7lNbCk0S/view?usp=drive_link
https://drive.google.com/file/d/1W4YDfDjJiXdGnESTwGpc4nQ4RgxusHIB/view?usp=drive_link
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- Riks kommer att skicka sommarturnén till Västerås Pride torsdag den 27/6 - 
lördag 29/6. Tyvärr var det få som kunde ställa upp och hjälpa till denna tid. 

- Dela ut flyers inför EU valet vecka 22 och 23. Jonny och Rebecca åtog sig att 
ta emot 600 flyers. Vi behöver självklart vara flera som hjälper till att dela ut 
dessa. 

 
6. 2024-06-12 

Antal deltagare: 7. Tre var utanför styrelsen. 
   Presentationen som visade finns här. Se sammanfattning nedan: 

 

- Gick igenom kommande aktiviteter inom lokalavdelningen. 
- Tittade på resultatet av EU valet och djurvänliga EU parlamentariker. 
- Svenska sparpengar, och pension, investeras i djurfabriker. 

- Tipps på vad du enkelt kan göra. 

 

7. 2024-09-17 

Antal deltagare: 7. Två var utanför styrelsen. 

Presentationen som visade finns här.  Se sammanfattning nedan: 

 

-      Informerade om betesrätten som man vill slopa. 

 

- Omfattande information om djurförsök inom EU och Sverige. Informationen 

kommer från organisationen  “Ärtze gegen Tierversuche” (Läkare mot 

djurförsök), se Ärzte gegen Tierversuche (aerzte-gegen-tierversuche.de) där 

det finns en gedigen presentation från EU som visar en summering över 

djurförsöksstatistik för alla 27 EU medlemsländer, plus från Norge. (Susanne 

har fått OK från Riks att använda denna EU information). 

Materialet om djurförsök är tungt och omfattande – men viktigt att vi inom 

Djurens Rätt har koll på vad som pågår. När vi diskuterade hur vi ska fortsätta 

tog Epifania Ljung på sig att översätta en del översiktligt material från den 

tyska organisationen läkare mot djurfsök från Tyska till Svenska. Vi granskar 

detta inom gruppen och sedan ska detta skickas till Riks.  

 

- Tipps på vad du enkelt kan göra. 

 

 

 

8. 2024-10-16 

Antal deltagare: 7. Två var utanför styrelsen. 

Presentationen som visade finns här.  Se sammanfattning nedan: 

 

- Insändare och debattartikel i VLT den 4/10 -  denna dag borde vara firandet av 

djurens dag. 

- Epifania har översatt 10 sidor från tyska till svenska från föreningen ”Ärzte 

Gegen Tierversuche”, ”Läkare Mot Djurförsök” - Ärzte gegen Tierversuche 

(aerzte-gegen-tierversuche.de). Epifania redovisade en väldigt bra 

sammanfattning av detta, se sidan 6 – 8 i presentationsmaterialet. 

- Nytt recept ersätter kalvserum – väldigt positivt! 

https://drive.google.com/file/d/1W49WDiV0xg43UwrZIj2rC6WPvJddax9B/view?usp=drive_link
https://drive.google.com/file/d/1a2_unevhCILfLo8cchy3ik7OFT89TGTn/view?usp=drive_link
https://www.aerzte-gegen-tierversuche.de/de/
https://drive.google.com/file/d/1eEM0J99upvokfwANGu_0UiX48g6x0qTk/view?usp=drive_link
https://www.aerzte-gegen-tierversuche.de/de/
https://www.aerzte-gegen-tierversuche.de/de/
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- Lokal aktivitet – protestera mot Lidl. Susanne hade med sig många stora 

planscher. Rita tog med sig en för att sätta upp i hennes företag, ”R4 

djurpensionat” och Jonny tog med sig en – ej klart ännu var den ska placeras. 

Se nedan för mer info om protester mot Lidl. 

- Nästa träff och sista träffen för i år är den 19 november. 

- Vi diskuterade olika slags protester mot Lidl och om hur vi kan använda de 

planscher som vi fått från Riks. 

 

9. 2024-11-19 
Antal deltagare: 9. Sex var utanför styrelsen. 

Presentationen som visade finns här.  Se sammanfattning nedan: 

 

-  Information om var vi finns på sociala medier, nu även på INSTA gram. 

   Se vår hemsida: 

Västerås-Hallstahammar-Surahammar - - Västerås-Hallstahammar-
Surahammar (djurensratt.se) 
Se vår Facebook sida: Facebook och vårat INSTA konto: INSTA gram. 
 

- Information om turbokycklingar, KRAV och ECC kraven. 

- Epifania var med på den korta Lidl protesten under dam-hockey matchen 

mellan Finland och Sverige och berättade om den och om hennes besök i 

Eurtopaturneébussen som hade sitt sista stopp i Uppsala nyligen. 

- Djurens Rätt Riks söker medlemmar som vill hjälpa till som är lärare eller 

journalister. 

- Under första kvartalet nästa år ska Riks arrangera en demonstration utanför Lidl 

i Västerås där även volontärer från andra delar av Sverige kommer att delta. 

Det har varit mycket svårt att sätta upp de stora planscherna vi fått från Riks där 

vi uppmanar Lidl att sluta sälja turbo- kycklingar, vi vill att de ska anamma ECC 

kraven. En demonstration med polistillstånd blir bra. 

- Medlemsträffar fortsätter nästa år, Susanne kommer att boka lokalen snart, blir 

på torsdagar. 

- Årsmöte för lokalavdelningen blir onsdag den 19 februari kl. 17.00, lilla Lovisa 

salen på NBV. 

- Epifania har gjort ett jättebra jobb med att översatt och sammanfatta10 sidor 

från tyska till svenska från föreningen ”Ärzte Gegen Tierversuche”, ”Läkare Mot 

Djurförsök” (Ärzte gegen Tierversuche e.V. – Ärzte gegen Tierversuche (aerzte-

gegen-tierversuche.de). Denna text är oerhört intressant. Vi gick igenom 

presentationsmaterialet som finns här. 

 

Information till allmänheten och dela ut flyers 

 

• Fredag den 8 mars var Gunnel och Susanne på Skiljeboplatsen i 1,5 timmar  
och pratade djurförsök. Här finns mötesplats + en högstadieskola intill. Vi kom 
kl. 15.00 då många slutade skolan. Det var stort intresse, både killar och tjejer - 
bra diskussioner + en del medelålders människor. Vi delade ut 30 flyers + 
diskussioner (dela inte bara ut utan att diskutera). 
 

https://drive.google.com/file/d/105oxAzZBPuS9SpOmwy4JfC8NsRq5ik_i/view?usp=drive_link
https://vasteras-hallstahammar-surahammar.djurensratt.se/
https://vasteras-hallstahammar-surahammar.djurensratt.se/
https://www.facebook.com/djurensrattvasteras/?fref=ts
https://www.instagram.com/djurensrattvasteras/
https://www.aerzte-gegen-tierversuche.de/de/
https://www.aerzte-gegen-tierversuche.de/de/
https://drive.google.com/file/d/105oxAzZBPuS9SpOmwy4JfC8NsRq5ik_i/view?usp=drive_link
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• Tisdag den 19 mars var Gunnel och Susanne på Skiljeboplatsen i en timme 
och pratade om turbokycklingar och delade ut flyers. 
 

• Försöksdjurens Dag den 24 april 
Gunnel och Susanne var ute på stan och pratade med folk om djurförsök och 
delade ut flyers om djurförsök. Vi stod utanför stadsbiblioteket i centrum. Det var 
inte mycket folk men nästan alla vi träffade var väldigt positivt inställda till oss 
och lyssnade. Som tur var hade DR Podd kommit ut dagen före och gett oss 
riktigt bra information. Vi pratade med ca 30 personer, som fick flyers, vi var där 
knappt en timme. Vi passade även på att sätta upp vår fina plansch om Camilla 
föredrag den 22 maj (en framtid utan djurfabriker) på biblioteket och på Global 
Living (fint Café där djur får vara med). 
 

• Fredag den 13 december (Lucia dagen) var Gunnel och Susanne på 
Skiljeboplatsen i Västerås under 1 timme för att informera om djurförsök. Det 
var kallt och otäckt halt så vi trodde det skulle bli svårt, tog bara 25 ex av 
informationsbladet ”Djurförsök innebär ett stort lidande” med oss. Vi satte upp 2 
flyers på en anslagstavla, de har precis rätt storlek, sedan gick vi in till en frisör 
och visade våran information (hade även ett ex av Rädda Djuren klubben 
tidningen med). Vi fick lägga ut flyers på ett bort i väntrummet. Sedan gick vi till 
en mötesplats där man arrangerar föredrag, har gymnastik, och här finns folk 
som bara sitter och fikar. Här fick vi jättefint bemötande och lämnade några 
flyers för att sätta upp på informationsställningar. Vi gick sedan till en spelhörna 
som hade bord i en galleria utanför en restaurang. Vi pratade med innehavaren 
och berättade om vem vi var etc. och fick lägga ut resterande flyers på borden.  

 

Barnfestivalen den 18 maj 

Vi stod på barnfestivalen i Vasaparken i Västerås. 10 kartonger med 
barnfestivalsutrustning kom till Västerås per post, det krävdes en hel del 
förberedelsearbete. Susanne och Per körde lokalföreningens tält, bord och all 
utrustning till Vasaparken lördag morgon. Festivalen började kl. 10.00 och slutade kl. 
16.00. Vi var 7 personer från lokalavdelningen + 2 från Riks som jobbade med 
festivalen. En detaljerad bemanningsplanering hade skickats ut av Susanne, se här. 

Med tanke på hur många barn som kom hade det varit bra att vara flera. Det tog lång 
tid att få upp tält + alla lekförberedelser. 
Det blev en väldigt lyckad barnfestival i strålande sol. Vi stod i Vasaparken med vårat 
fina tält och hade trekamp för barn. Här ingick: 
 

• Memory med djurmotiv, se bild nedan. 
 

• Höjdhopp, hoppa lika högt som en ko,  
en gräshoppa eller en kanin. 
 

• Kombinera tassavtryck till rätt djur. 
 

https://docs.google.com/spreadsheets/d/1EPz7q7xM5ywoYwUeDOWnZg60fgD9pwZC/edit?usp=drive_link&ouid=102944029674573119497&rtpof=true&sd=true


ÅRSMÖTE MED VÄSTERÅS-, HALLSTA- OCH SURAHAMMARAVDELNINGEN AV DJURENS RÄTT, 19 FEB 2025                       
 

                                                                                           10   

 

 

 

 

Det var många barn runt vårat tält 

hela tiden och våra volontärer hade 

fullt upp hela dagen.  

 

Vi lyckades värva 32 nya 

medlemmar till Rädda Djuren 

Klubben.    

Stort TACK till alla er som hjälpte till! 

  
   

 

 

Föredrag för allmänheten: En framtid utan djurfabriker, den 22 maj.  

Onsdag den 22 maj kom Camilla Bergvall, riksordförande för Djurens Rätt, till 
Västerås och höll ett väldigt intressant föredrag ” En framtid utan djurfabriker”.  
 
Föredraget var öppet för allmänheten och var proffsigt och tankeväckande. Vi var i 
Lilla salen på Lovisagården, vi blev 15 deltagare och lokalen var nästan full. Efter 
föreläsningen var det mingel och Pernilla bjöd på underbara snittar. NBV hjälper oss 
att få hyran betald som kulturbidrag. 
 
Förberedelsejobb: 

• Boka lokal – lilla salen på IOGT/NTO, få hyran registrerad som kulturbidrag 
genom NBV. Vi hade problem med att boka lokal då alla större lokaler var 
fullbokade i och med att EU valet närmar sig. 
 

• Sätta upp planscher om föredraget och sprida budskapet digitalt.  
o Jonny har kopierat upp 10 planscher i A3 format i färg. 
o Vi har satt upp fina A3 planscher i färg i Skiljebo köpcentra, i kaféet Global 

Living, i Västerås Stadsbibliotek, och i Västerås Folkhögskola + Pernilla har 
satt upp 3 planscher på andra ställen i Västerås. 

o Vi har lagt ut Event om föredraget på vår lokala hemsida, på Miljöpartiets 
Facebooksida, på hemsidan för Västerås Vegan och för aktiva 
Miljöpartister.  
Gunnel har med hjälp av Riks sett till att den digitala informationen kommit 
ut till alla politiks partier inom våra 3 kommuner. 
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• Pernilla har gjort väldigt fina snittar kryddade med syrenblommor. Allt har 
förberetts i Pernillas kök då vi inte har tillgång till kök på Lovisagården. Det blev 
väldigt fint och uppskattad! 

 
Genomförande: 
Camilla höll ett mycket proffsigt föredrag, det blev mycket frågor och diskussioner. Det 
var 15 deltagare, 4 var från styrelsen. 5 personer var inte medlemmar, varav en av 
dessa blev medlem. En medlem ville börja delta i våra medlemsträffar. Vi sålde ett ex 
av Vegan boken för 100 kr. 
Se bilder nedan. 
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Delat ut information om djurrätt inför EU valet 

 

Jonny och Rebecca tog emot kartonger med information som Djurens Rätt har tagit 
fram. 550 informationsblad delades ut i brevlådor under veckan innan EU valet. 
 
 

Västerås Pride – torsdag den 27/6 – lördag den 29/6 

 

Riks kom med sommarturnén till Västerås Pride, i Vasaparken - Riks hade med sig bil  
från Stockholm med all utrustning. Susanne och Per passade på att lämna tillbaka alla 
kartonger mm som blivit över efter vårt deltagande med Rädda Djuren Klubben på 
barnfestivalen som vi hade i maj. 
Riks hade arrangerat allt Djurens Rätts deltagande på Västerås Pride.  
Epifania Ljung deltog alla dagar och Susanne deltog från kl. 12-16 på fredagen. 
Det var inte så mycket folk på Pridefestivalen i Vasaparken. Det fanns dock mycket 
folk på stan, City festival och SM pågick samtidigt i city. 

 

 

Utvärdera Sveriges veggovänligaste matkedja 
 

Rebecca Carlqvist har tillsammans med Epifania Ljung undersökt affären Ica grytan i 
Västerås för att få fram den mest Vegovänliga matkedjan i Sverige.  Detta är en del i 
Riks kampanj för att vaska fram Sveriges Vegovänligaste matkedja. 
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R4s djurpensionat och hunddagis i Västerås hjälper till att berätta om Djurens Rätt  

 
Susanne har lämnat ut information flera gånger under året om Djurens Rätt till Rita 
Larsson-Vatanen, chef för R4s hunddagis och djurpensionat (pensionat för alla typer 
av djur). Rita är en stor djurvän och har många kontakter med djurägare. Information 
om Djurens Rätt - till husse och matte + godisbitar till djuren delas flitigt ut till alla 
djurägare. 
 

 

Insändare, debattartiklar 

• Susanne fick in en debattartikel i VLT, den 3 maj, som svar på ett tidigare 
debattinlägg från KD. Titel: Djurindustrin använder cirka 2/3 av all antibiotika. 
Se https://www.vlt.se/2024-05-03/djurindustrin-anvander-cirka-23-av-all-antibiotika/ 

 

• En av våra medlemmar, Rita Larsson-Vatanen, har fått in en insändare i VLT 
(Västmanlands Läns Tidning) som ledde till ett svar - ” Djurhållningen i Sverige är i 
toppklass", VLT den 7 augusti. Susanne fick lite hjälp från Riks och fick sedan in 
en insändare som svar underskrivet med vår lokalavdelning. Se debatten nedan: 
 
- Djuren måste få det bättre, 5/8: se här. 
- Djurhållningen i Sverige är i toppklass, 7/8: se här. 
- Vi mår bättre om vi drar ner på köttkonsumtionen, 16/8: här. 
 

• Den 4 oktober är en internationell dag för att uppmärksamma djurrätt och 
djurskydd som har firats sedan 1931. Trots denna mångåriga tradition är det 
Kanelbullens dag som de flesta firar den 4 oktober. 
Den 4 oktober fick Gunnel in en debattartikel i VLT - ”Djurhanteringen vi har idag 
är inte försvarbar”, se länk: 
Djurhanteringen vi har i dag är inte försvarbar – VLT”. 
Roligt var att samma dag kom det in en bra insändare, ”Djur är viktigare än 
kanelbullar”, se länk:  
https://etidning.vlt.se/shared/article/djur-ar-viktigare-an-kanelbullar/bHLMRE5Z 

 

”Ärzte Gegen Tierversuche”, ”Läkare Mot Djurförsök” 

Gunnel upptäckte sidan ”Ärzte Gegen Tierversuche”, ”Läkare Mot Djurförsök” 

(Ärzte gegen Tierversuche e.V. – Ärzte gegen Tierversuche (aerzte-gegen-

tierversuche.de) och vi såg att detta var väldigt intressant. Efter koll med Riks 

har Epifania Ljung  (Epi) gjort ett jättebra jobb med att översätta material  från 

tyska till svenska. Denna text är verkligen oerhört intressant!! Rebecca och 

Gunnel har granskat denna. Vi hoppas mycket på att Riks kan använda denna 

information på ett effektivt sätt för att informera allmänheten om djurförsök. Epi 

har jobbat hårt med detta - inte bara översatt utan analyserat materialet och 

läst på och berättat för oss på våra medlemsträffar.  

 

https://www.vlt.se/2024-05-03/djurindustrin-anvander-cirka-23-av-all-antibiotika/
https://drive.google.com/file/d/15B24_6CnK0l8D5WX09m7qoqTZLDbxgc4/view?usp=drive_link
https://drive.google.com/file/d/1L-waUo3GI39UhLv30ErDkYLu2uUc1GFZ/view?usp=drive_link
https://drive.google.com/file/d/1qTdYu95xqBVXXQpqN89iMEignBVp74xI/view?usp=drive_link
https://etidning.vlt.se/p/vlt/2024-10-04/a/djurhanteringen-vi-har-i-dag-ar-inte-forsvarbar/399/1660189/57365655
https://etidning.vlt.se/shared/article/djur-ar-viktigare-an-kanelbullar/bHLMRE5Z
https://www.aerzte-gegen-tierversuche.de/de/
http://aerzte-gegen-tierversuche.de/
http://aerzte-gegen-tierversuche.de/
https://www.aerzte-gegen-tierversuche.de/de/
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Begravning av Lissbon Axelsson den 16 maj 

En av vår mest trofasta medlem, Lissbon Axelsson, har gått bort under april månad. 
Hennes dotter har bett Susanne att prata på begravningen (borgerlig begravning). I 
dödsannonsen stod det att folk kan skänka pengar till Djurens Rätt i stället för att köpa 
blommor. 
Fanny på Riks ordnade med att familjen fick en lista på alla som skänkt pengar som 
en fin minnesgåva. 
 
Vi har fina minnen från Lissbon och hennes man Bengt (som gick bort för 5 år sedan). 
På 1980 talet hyrde lokalföreningen en gammal källarlokal och renoverade denna till 
en föreningslokal, affär och utbildningslokal mm. Lissbon och hennes man var under 
lång tid hyresfaddrar och kom ofta och stöttade ungdomarna som jobbade med denna 
lokal på alla sätt. De kom under lång tid på alla medlemsmöten och årsmöten – de var 
alltid stöttande och fina människor. Lissbon blev nästan 94 år. 
 
Det blev en värdig och fin begravning, Susanne höll tal och berätta om Lissbon, om 
hennes insatser i Djurens Rätt. Vi har kvar gamla handlingar från lokalavdelningen 
och de kom till pass för att undersöka allt vad Lissbon gjort. Under middagen fick höra 
många underbara historier om Lissbon – sådant som värmer i hjärtat. 
 
Listan över alla gåvogivare till Djurens Rätt lästes upp under begravningen. 

 
Susanne fick 700 kr för talet, som hon skänkt till lokalavdelningen 

 

Digitala möten med Djurens Rätt Riks och Jordbruksverkets Djurskyddskonferen 

Lördag den 20:e januari hade vi en digital Kickoff om vad som hänt och vad som är på 
gång för 2024. Fyra personer från vår styrelse deltog. 

Söndag den 14 september deltog två personer från styrelsen på den digitala 
höstkickoffen som Riks arrangerade. 

Gunnel deltog digitalt i Jordbruksverkets djurskyddskonferens den 19 november. Hon 
ställde frågor i den allmänna chatten och en del besvarades i direktsändning. 
Jordbruksverket önskar utvärdering av konferensen och förslag till frågor att ta upp inför 
nästa års konferens. Gunnel har skickat synpunkter på hästfrågor och lämpligheten att 
ha djur i bur samt föreslår att ett tema nästa år bör vara djurförsök med fokus på djurfri 
forskning och om det förekommer samarbete med Ärzte gegen Tierversuche (Läkare 
mot djurförsök, Tyskland) samt Physicians Committee (USA). 

 

 

 


